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Protokół Nr XI.2015 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 4 grudnia 2015 roku 

 

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
     Otwarcia XI sesji V kadencji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady 

Mirosław Gąsik stwierdzając na sali obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał 

przybyłych gości: Kierowników jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego, przedstawicieli prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący Rady 

przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza 

Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał przedstawił prezentację, a następnie omówił Bieg 

Niepodległości, który odbył się w Żaganiu. 1118 osób wystartowało w tym biegu i jest to 

jedna  

z pięciu największych Biegów Niepodległości w Polsce, a druga największa impreza biegowa 

w województwie lubuskim. Wszystko było robione społecznie i dzięki ogromnemu wsparciu 

finansowemu, głównie, w tym roku, Miasta Żagań, Lasy Państwowe, a także Starostwo 

Powiatowe, które dzięki uprzejmości Pana Starosty Henryka Janowicza i dzięki uprzejmości 

całego Zarządu Powiatu, wspomaga nas coraz mocniej.  130 wolontariuszy pracowało przy 

organizacji tego biegu, 79.000,00 zł to jest budżet tej imprezy, która trwała 2,5 godziny. Przy 

okazji apeluję i zapraszam na 19 – 20 marca 2016 roku odbędą się Mistrzostwa Polski  

w biegach przełajowych seniorów oraz Mistrzostwa Polski w biegach juniorów i juniorów 

młodszych. Około 2000 biegaczy na terenie powiatu żagańskiego będzie brało udział w 

ramach crossu. Również dzięki uprzejmości Pana Starosty i Zarządu Powiatu otwarte 

mistrzostwa powiatu żagańskiego w biegach przełajowych. Przy okazji również dziękuję 
Arturowi Niezgodzie, bo zapewnił rozrywkę ludziom na hali, grupa Artura dała wspaniały 

pokaz. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał wręczył Staroście Henrykowi Janowiczowi na ręce 

całego Zarządu Powiatu i Rady Powiatu medal, jaki otrzymywali wszyscy zawodnicy Biegu 

Niepodległości. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować i powiedzieć, że mamy wśród nas takie 

osoby, jak Tomasz Hucał, Artur Niezgoda, Dyrektor Departamentu Oświaty Zbigniew 

Białkowski i wszyscy Radni Powiatu, bo takie imprezy trzeba wspierać i są one nam 

wszystkim potrzebne. Poprzez kulturę fizyczną, kulturę, sport pokazujemy, że można żyć 
lepiej, inaczej, w zgodzie, bo to jest bardzo ważne. Mam nadzieję, że w przyszłym roku ta 

impreza też będzie organizowana. Dziękuję w imieniu własnym, Rady Powiatu, bo wszystkim 

powtarzam, młodzieży i ludziom dorosłym, że w momencie, kiedy obraduje Rada Powiatu to 

jest to święto demokracji, święto powiatu i o tym należy pamiętać. Wyczulam na to 

wszystkich dyrektorów, kierowników jednostek podległych, że jak obraduje Rada Powiatu to 

jest to święto powiatu  

i trzeba to szanować. W imieniu własnym, Zarządu i Rady Powiatu dziękuję Panie Tomaszu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Tomaszu w imieniu Rady Powiatu również 
składamy podziękowania, gratulacje. Należy jeszcze zauważyć fakt, że ta inicjatywa, ten bieg 

był zauważony, odnotowany przez wszystkie największe stacje telewizyjne w Polsce, także 

tym bardziej należą się gratulacje. 

  2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku.  
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Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu Powiatu proponuję wprowadzić do porządku 

obrad projekty uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskie-

mu w 2015 roku, 

2) poparcia inicjatywy przebudowy drogi krajowej nr 18 do parametrów autostrady A18. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie przedstawioną propozycję 
zmian do porządku obrad.  

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w/w projek-

tów uchwał. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-

dzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

    1) Nr IX.2015 z dnia 30 września 2015 roku, 

    2) Nr X.2015 z dnia 28 października 2015 roku. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 

6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników starostwa oraz 

dyrektorów jednostek organizacyjnych. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2022, 

     3) przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016, 

     4) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-
skiemu w 2015 roku, 

     5) poparcia inicjatywy przebudowy drogi krajowej nr 18 do parametrów autostrady A18. 

  9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Informacje i oświadczenia. 

11. Wnioski. 

12. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

   3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

     1) Nr IX.2015 z dnia 30 września 2015 roku, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z obrad IX sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 września 2015 roku wyznaczeni byli Radny Zdzisław 

Wilczyński oraz Radny Zbigniew Teler, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Zdzisław Wilczyński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Zbigniew Teler: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z obrad IX sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 września 2015 roku. 

Protokół z obrad IX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 września 2015 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 
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     2) Nr X.2015 z dnia 28 października 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z obrad X sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 października 2015 roku wyznaczeni byli Radny Zbigniew 

Białkowski oraz Radny Bolesław Wróblewski, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Zbigniew Białkowski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Bolesław Wróblewski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z obrad X sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 października 2015 roku. 

Protokół z obrad X sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 października 2015 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi załącznik do 

protokołu. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych stanowi załącznik do protokołu 

6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników starostwa oraz 

dyrektorów jednostek organizacyjnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników starostwa oraz 

dyrektorów jednostek organizacyjnych stanowi załącznik do protokołu.  

7. Interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Tomasz Kwarciński: mam kilka interpelacji, zaznaczam, że na sprawy niektórych 

interpelacji już rozmawiałem z Naczelnikiem Wydz. Oświaty, a także dzięki uprzejmości 

Przewodniczącego Komisji Oświaty. Jednak chciałem, żeby to należycie wybrzmiało na sesji. 

Wiem też, że na niektóre interpelacje nie będę miał odpowiedzi dzisiaj, ale pozwolę sobie 

odczytać: 
- proszę o przedstawienie statystyk na temat liczby uczniów gimnazjów powiatu żagańskiego, 

którzy podjęli dalszą naukę w szkołach średnich poza powiatem żagańskim. W miarę 
możliwości, proszę również o wskazanie liczby uczniów z poza powiatu żagańskiego, którzy 

wybrali szkoły średnie na terenie naszego powiatu. 

- proszę o przedstawienie całościowej informacji na temat liczby etatów w placówkach 

oświatowych podległych powiatowi żagańskiemu, które zostały zlikwidowane lub 

zredukowane, a także na temat charakteru tych etatów. Proszę również o informację w 

sprawie różnic, jakie powstały w tym zakresie w porównaniu z planowana redukcją etatów 

podawana w maju i czerwcu br.  
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- proszę o informację na temat przyczyn braku podsumowania szkolnych rozgrywek 

sportowych w szkołach podległych powiatowi żagańskiemu i wskazanie, kiedy takowe 

podsumowanie nastąpi, a także poinformowanie o tym, co dalej z Licealiadą Młodzieży? 

- proszę o przedstawienie liczby kontroli przeprowadzonych w tym i poprzednim roku 

szkolnym w placówkach oświatowych podległych powiatowi żagańskiemu ze wskazaniem 

konkretnej placówki, przyczyn i charakteru kontroli oraz jej wyniku. Proszę również o 

informację, czy we wskazanym okresie Starostwo Powiatowe w jakikolwiek sposób 

skierowało kontrole innych służb i instytucji w/w placówkach. 

- proszę również o informację na temat pisma, jakie do Zarządu Powiatu Żagańskiego 

skierowało 46 pracowników SOSW w Żaganiu. Kadra Ośrodka prosiła w nim Zarząd o 

spotkanie na temat donosu, który był przyczyną kolejnej już kontroli dokonanej w Ośrodku. 

Pismo zostało wystosowane 21 października 2015 roku i z tego, co wiem do tej pory nie 

doczekało się odpowiedzi. To tym bardziej zastanawiające biorąc pod uwagę fakt, że 

kontrola, wskutek przedmiotowego donosu, została wszczęta niemal natychmiastowo, czyżby 

anonimowy donos był dla Starosty ważniejszy od stwierdzeń pół setki pracowników 

podpisanych z imienia  

i nazwiska. 

- kolejna interpelacja dotyczy projektu budżetu na 2016 rok, który czytałem ze zgrozą, którą 
mógłbym porównać tylko z lekturą prozy Stephena Kinga. Chodzi mianowicie o to, żeby Pan 

Starosta przedstawił informację na temat przyczyn zaplanowania tak małych środków na 

modernizacje i rozbudowę dróg i chodników na terenie miasta Żagania, które są własnością 
powiatu żagańskiego. Sytuacją, w której stolica powiatu zamieszkała przez 30%  całej 

ludności, otrzymała środki nie przekraczające nawet 3% kwoty na inwestycje drogowe w 

powiecie można określić tylko trzema słowami: kpina, humbug i granda. Zapoznawałem się  
z materiałami prasowymi, które dotyczyły przedmiotowej sprawy i Pan Starosta tłumaczył się 
brakiem współpracy ze strony Miasta Żagania, ale chciałem także zapytać, czy powiat dołożył 

chociaż jedną złotówkę do remontu, jakichkolwiek dróg w Żaganiu, a jeżeli tak to zwracam 

honor i na pewno nie będę więcej w tej sprawie wnosił larum, a Staroście obiecuję, że tak 

powiem, dobrą czekoladę 
- proszę o przedstawienie całościowych wyjaśnień na temat dramatycznej sytuacji w Zespole 

Szkół Zawodowych w Szprotawie, chodzi o klasę wielozawodową, w której kształci się 42 

uczniów. 

Radny Tomasz Kwarciński przedstawione interpelacje złożył na piśmie Przewodniczącemu 

Rady Powiatu Mirosławowi Gąsikowi. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

      1) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zmiany w uchwale w sprawie zmian budżetu, został 

zwiększony budżet dochodów i wydatków o 302.786,00 zł. Zmiany dotyczą zmian w naszych 

jednostkach organizacyjnych, które wypracowały swoje dochody własne i przeznaczają je na 

wydatki bieżące. Zwiększamy budżet PUP, są to nagrody w wysokości 103.700,00 zł – jest to 

decyzja Ministra Pracy i Polityki Społecznej i te środki przyznawane są na określony cel. 

Zwiększyliśmy również wypracowane dochody powiatu, bo wypracowaliśmy większe niż 
planowano, na drukach komunikacyjnych i przeznaczamy je również na ten sam cel. Są to 

wszystkie zmiany, jakie wprowadzamy w uchwale w sprawie zmian budżetu. 



5 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wyda-

ła opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: pozostałe komisje nie opiniowały projektów uchwał 

dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2022, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza finansowa uległa zmianie w związku 

ze zmiana wysokości budżetu. Uległ zmianie załącznik nr 1, przedsięwzięcia zostały bez 

zmian. Jest to konsekwencja zmiany dokonywanej zarówno w uchwałach Zarządu, jak i w 

uchwałach Rady. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wyda-

ła opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 3) przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządo-

wymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2016, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: uchwała przeszła konsultacje społeczne, nie wniesiono 

uwag. Na rok 2016 zaplanowano środki finansowe w wysokości 40.000,00 zł na realizację 
programu. 

Starosta Henryk Janowicz: zaplanowane środki finansowe są w wysokości takiej, jak w latach 

poprzednich, zachowujemy to na tym samym poziomie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wyda-

ła opinię pozytywną. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: w imieniu organizacji pozarządowych, jeżeli będzie 

taka możliwość, w przyszłości planować spotkania, które teraz odbędzie się 17 grudnia 2015 

roku, trochę później niż godz. 14
00

, bo w większości, jak sama nazwa wskazuje są to społeczni-

cy i mam sygnały od ludzi, że jest im się trudno zwolnić z pracy. Wtedy też będzie większa 

frekwencja, a to dla nas też będzie lepiej wsłuchać się w głos tych organizacji. 



6 

 

Starosta Henryk Janowicz: zawsze, jak się spotykamy to na końcu spotkania ustalamy następną 
datę spotkania i godzinę, jeżeli wszyscy wyrażają taka wolę to taki termin zostanie ustalony. 

Jeżeli chodzi o środki finansowania jest to symbolicznie przyjęte, nie zmieniane, ale są też inne 

źródła, które też wspieramy i ciekawe pomysły, które służą mieszkańcom powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 4) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowe-

go Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Ża-

gańskiemu w 2015 roku, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: propozycja tej uchwały dotyczy porządkowania środków na 

poszczególne zadania wynikające z ustawy o rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepeł-

nosprawnych. Kwota 20.000,00 zł jest to kwota przekazana od PUP w Żaganiu do wykorzysta-

nia dla PCPR. Po analizie z III kwartałów wiemy, że na zadanie dotyczące refundacji kosztów 

wyposażenia stanowiska pracy nie wpłynął żaden wniosek, a procedury wyglądają w ten spo-

sób, że do końca roku już nie można by było zrealizować żadnego wniosku. Dlatego zdecydo-

waliśmy, że te przeznaczymy na dofinansowanie na przedmioty ortopedyczne dlatego, że co 

roku mamy bardzo dużo wniosków na tym zadaniu, a środki są niewystarczające. Nawet po 

przekazaniu 32.000,00 zł to i tak ponad 200 wniosków przejdzie do realizacji na 2016 rok. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 5) poparcia inicjatywy przebudowy drogi krajowej nr 18 do parametrów autostrady 

A18. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Starostę Henryka Janowicza o słowo komenta-

rza. 

Starosta Henryk Janowicz: ja swój głos chciałbym oddać osobom z Ruchu Obywatelskiego 

Perspektywa, którzy się bardzo mocno zaangażowali, z którymi mam bardzo dobry kontakt i 

cieszę się, że tacy młodzi ludzie są na terenie powiatu. Działają na terenie dwóch powiatów tj. 

żagańskiego i żarskiego, co zostało miło przyjęte. Miałem okazję uczestniczyć w kilku spotka-

niach  

i jestem zadowolony, że tak młodzi ludzie tak się angażują i dają od siebie tak wiele. 

Przedstawiciel Ruchu Obywatelskiego Perspektywa Mateusz Błaszczykowski: chciałbym 

wyjaśnić z czego wzięła się inicjatywa wspólnego zawalczenia o drogę A18. Jak ważne dla 

regionu, dla rozwoju regionu, utrzymania istniejących miejsc pracy i tworzenia nowych miejsc 

pracy to tego chyba wyjaśniać nie trzeba. We wrześniu br. jak Ruch Obywatelski Perspektywa 

we współpracy z powiatem żarskim i żagańskim zorganizowaliśmy kongres samorządowców, 

na którym stawiło się dużo ważnych dla naszego regionu osób. Dziękuję również Przewodni-

czącemu Rady Mirosławowi Gąsikowi oraz Wicestaroście Markowi Kopcie, którzy reprezen-

towali nasz powiat na tym kongresie.  „Dzieckiem” tego kongresu była decyzja, że wspólnie 

chcemy wyrazić, jednym głosem, jako powiat żarski i żagański, jako województwo lubuskie 

wolę współpracy i wolę ostrego, mocnego wyrażenia wspólnego głosu w Warszawie na ten 

temat. Mamy już uchwałę intencyjną powiatu żarskiego, na najbliższej sesji Sejmiku Woje-

wództwa Lubuskiego zostanie podjęte stanowisko wyrażające  jednoznaczne poparcie dla tej 

inicjatywy. Został stworzony dokument intencyjny, który został tez podpisany przez Pana 

Starostę Żagańskiego i Żarskiego, Panią Danutę Madej, Marszałek Województwa i myślę, że 
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naturalnym, kolejnym krokiem w wyrażaniu tego jednolitego głosu będzie podjęcie tej uchwały 

przez Radę Powiatu Żagańskiego, co pozwoli nam czynić starania na dalszym etapie, na wyż-
szych szczeblach, żeby w Warszawie było słyszalne i żeby to w końcu było skuteczne. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ja tylko przypomnę, że ta autostrada uzyskała już 
miano „najdłuższych schodów Europy” dlatego wydaje mi się, że już jest najwyższy czas, żeby 

to zmienić. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: otrzymane interpelacje na piśmie przekażę na ręce 

Starosty i rozumiem, że odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie. 

Starosta Henryk Janowicz: odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie, wyjaśnione szczegółowo  

i w odpowiednim czasie przesłane. W sprawie projektu uchwały budżetowej na 2016 rok, 

powiem tak, powiat żagański z samej nazwy jest powiatem żagańskim, ziemskim. Na terenie 

powiatu żagańskiego zlokalizowanych jest 9 gmin i obojętnie, czy gmina liczy 2500 

mieszkańców tj. Wymiarki, czy gmina o statucie miejskim, jak miasto Żagań, które liczy 27000 

mieszkańców, dla mnie to jest traktowane jednakowo i na jednakowym poziomie. Tacy sami 

mieszkańcy mieszkają w Wymiarkach, Witoszynie, Przecławiu, Jeleninie, Starej Koperni, 

Żaganiu, czy w Szprotawie. Jeżeli gminy wychodzą z inicjatywą na zasadzie współpracy  

i odpowiednie pisma w odpowiednim czasie przedkładają dla Starosty, a Starosta na ręce 

Zarządu Powiatu i podejmujemy stosowne umowy, realizujemy wspólnie zadania, to z tego 

bardzo się cieszę. Zawsze będę otwarty na współpracę z gminami, żeby wspólnie realizować 
takie zadania, które przynoszą dla nas wszystkich, jako mieszkańców, wspólne dobro. Mam 

bardzo dobrą współpracę między wszystkimi gminami i będę mówił jasno, nie ma lepszych i 

gorszych. Współpraca z Miastem Żaganiem była i jest bardzo dobra i tak samo z wszystkimi 

innymi gminami. Powiem tyle, dlaczego w mieście Żaganiu tyle inwestujemy, bo szykujemy 

się na większe prace w 2017 roku. Żeby cokolwiek robić na drodze trzeba najpierw zrobić 
most, jak nie ma właściwej inwestycji na moście, to co mi po nawierzchni, chodnikach, jak to 

nic nie da. Wpisany jest projekt mostu na ul. Żelaznej w 2016 roku i jest to tzw. pierwszy krok 

do inwestycji, bo żeby cokolwiek można było robić trzeba najpierw zaprojektować i wskazać 
środki. Następnie będzie realizowane zadanie pn. ul. Żelazna, przebudowa chodników. Mamy 

też zaplanowany projekt na ul. Śląskiej w Żaganiu, bo już idę 2 – 3 lata do przodu, bo uważam, 

że wszystkich trzeba jednakowo dzielić. U mnie nie będzie lepszy, gorszy, bogatsza, 

biedniejsza, czy większa, mniejsza gmina, powiat żagański jest powiatem żagańskim, od 

Zimnej Brzeźnicy do Gozdnicy. 

  10. Informacje i oświadczenia. 
Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym oświadczyć, że ja, jako Radny oczywiście jestem za 

tym, żeby wszystkie gminy traktować równo i uważam, że w całym naszym powiecie 

mieszkają wspaniali ludzie i jak najbardziej trzeba inwestować w Szprotawie, Iłowej i na 

wioskach i to jest bardzo celowe i zasadne, ale powiem starym przysłowiem „znaj proporcje 

mocium panie”. To, że Pan Starosta się tłumaczy brakiem pism, tym, że miasto nie dołożyło 

jakiejś kwoty, jeśli chodzi o inwestycje to ja mogę tak obrazowo powiedzieć, że jeśli Pan w 

swoim gospodarstwie np. robi nową oborę albo reperuje zagrodę to nie prosi Pan sąsiada, żeby 

Panu dołożył 30% inwestycji tylko sam to robi. 

Starosta Henryk Janowicz: powiem tak, nie warto polemizować, bo to prowadzi do nie 

potrzebnej kłótni. Jeżeli w przyszłych latach jakiekolwiek pismo na temat współpracy złoży na 

moje biurko Pan Burmistrz, zawsze nad tym pismem się pochylę, takich pism nie było dlatego 
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się nie pochylałem. Zawsze będę wysyłał pisma do samorządów żeby wspólnie robić zadania, 

bo łatwiej składać się na te zadania i łatwiej jest cokolwiek realizować, bo wtedy jest nie jeden 

budżet, ale dwa, a nawet pozyskiwanie środków. Między innymi te zadania, które sobie 

zaplanowaliśmy na 2016 rok zostały dobrze odebrane i ocenione przez oceniających w 

Gorzowie Wlkp., bo jednak powiat żagański został wysoko sklasyfikowany, gmina Iłowa, 

Gozdnica. Nawet dzisiaj otrzymałem podziękowania od Burmistrza Gozdnicy za to, że mimo 

wszystko w większych zadaniach potrafiliśmy się wspierać, starajmy się do tego inaczej 

podchodzić. Wracając do obory, ja nie mam obory, a jak będę potrzebował cokolwiek robić i 
poproszę każdego z Was i chętnie mi pomożecie. Gwarantuję Panu, że na 21 radnych, 20 

chętnie mi pomoże. 

Radny Tomasz Hucał: informacja, a poniekąd częściowa odpowiedź na interpelacje Pana 

Radnego Kwarcińskiego, jest taka, że dzisiaj rano z Przewodniczącym Komisji Oświaty 

Arturem Niezgodą i Naczelnikiem merytorycznego wydziału Panem Michałem Ciskiem 

potwierdzamy wniosek Tomasza Kwarcińskiego, który pytanie zadał wcześniej na spotkaniu, 

będzie zwołana Komisja Oświaty głównie po to, żeby odpowiedzieć na pytania Pana Radnego. 

Pan Naczelnik wiem, że już przygotowuje merytoryczną odpowiedź na pytania dlatego jest 

prośba, aby Członkowie Komisji Oświaty po sesji zostali na chwile celem ustalenia terminu 

spotkania. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Jerzego Bielawskiego oraz 

Radnego Macieja Borynę do zapoznania się z protokołem XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia  

4 grudnia 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił n/w informacje: 

- Urząd Skarbowy w Żarach przesłał wyniki analizy oświadczeń majątkowych, 

- Naczelnik Urzędu Skarbowego w Żaganiu przesłał analizę oświadczeń majątkowych za 2014 

rok radnych Powiatu Żagańskiego, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób funk-

cyjnych Starostwa, 

- wpłynęło pismo Burmistrz Przemkowa z prośbą o zapoznanie się z apelem Rady Miejskiej  

w Przemkowie z dnia 29 października 2015 roku do Rady Gminy Niegosławice oraz Wójta 

Niegosławic w sprawie protestu budowy biogazowni, z treścią apelu można zapoznać się w 

Biurze Rady, 

- wpłynęło pismo od Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „JUNIOR” i jest to za-

proszenie na XII Ogólnopolski Halowy Turniej Piłki Nożnej Radnych Samorządów Sejmi-

ków, Miast, Gmin i Powiatów, jeżeli jest ktoś chętny do udziału proszę o zgłaszanie się do 

Biura Rady, 

- na wczorajszym posiedzeniu Komisji uzgodniono, że wspólne posiedzenie Komisji Stałych 

w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2016 rok odbędzie się 15 grudnia 2015 roku  

o godz. 15
30

, 

- sesja budżetowa będzie zwołana na 18 grudnia 2015 roku, po sesji zapraszam wszystkich 

obecnych na tej sali, na przyjęcie opłatkowe przedświąteczne, 

- Minister Administracji Cyfryzacji i w uznaniu zasług dla samorządu terytorialnego nadał 

Panu Henrykowi Janowiczowi Staroście Powiatu Żagańskiego odznakę honorową za zasługi 

dla samorządu terytorialnego. Panie Starosto w imieniu Rady gratulujemy i mam nadzieję, 
że ten medal, uhonorowanie będzie pozytywna motywacją dla dalszej pracy. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym powiedzieć, że to jest zasługa nas wszystkich, bo zo-

stał, jako jeden z niewielu samorządów odznaczony. Odbierałem to odznaczenie z rąk Woje-

wody, odznaczenia otrzymało tylko siedem osób i cieszę się bardzo, że powiat żagański został 

zauważony. Dużo się mówi na temat dobrych inicjatyw, jakie są w powiecie żagańskim, jest 

to zauważalne i z tego się cieszę i jest to zasługa wszystkich Radnych i mieszkańców Powia-

tu. 
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  11. Wnioski. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o składanie wniosków. 

  Radni nie złożyli wniosków. 

  12. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 9
45

 ogłosił zamknięcie XI sesji V kadencji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 2015 roku. 

 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
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